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MAGYAR TŰZOLTÓ SZÖVETSÉG  
ELNÖK  

 
Szám: 28-2/2022.MTSZ 

 

 

Emlékeztető 

a Magyar Tűzoltó Szövetség  

Elnökségi üléséről 

 

 

 
Helyszín: a Magyar Tűzoltó Szövetség székhelye (1081 Budapest, Dologház u. 1-3.), 

Időpont: 2022. április 20. 10,00 óra 

Jelen vannak: mellékelt jelenléti ív szerint. 

 

Dobson Tibor tű. vezérőrnagy, elnök (Elnök): köszöntötte az elnökségi, bizottsági tagokat. 

Ismertette az ülés programjait. Megállapította a határozatképességet (7 fő). Javaslatot tett az 

emlékeztető készítésre Hegymegi Ildikó, gazdasági vezető személyére. 

 

Az emlékeztető készítőjének személyét az Elnökség tagjai egyhangúlag elfogadták. 

 

Elnök: ismertette a javasolt napirendi pontokat. 

 

1. Tájékoztató az előző elnökégi ülést követő időszakról és az előttünk álló feladatokról 

(szóbeli);  

   Előterjesztő: elnök 

2. A 2021. évi gazdálkodási beszámoló és a közhasznúsági melléklet megtárgyalása, 

illetve elfogadása, valamint annak a küldöttgyűlés elé terjesztésre javaslása (írásbeli); 

   Előterjesztő: elnök, gazdasági vezető,  

3. Alapszabály módosítási javaslat az elnök tartós akadályoztatása esetén a 

helyettesítésről (írásbeli); 

   Előterjesztő: elnök, Jogi Bizottság vezető 

4. Tájékoztató a CTIF tűzoltó olimpián (Celje) történő képviseletünkről (szóbeli) 

   Előterjesztő: Tűzoltó Sport és Versenybizottság vezetője  

5. Egyebek 

- pályázatok, 

- állami támogatás és kiegészítés, 

- adatszolgáltatás, 

- háborús menekültek segélyezése, 

- törvénymódosítási javaslat a gépjármű súlyadóról. 

 

Más javaslat nem hangzott el, a napirendi pontokat az Elnökség tagjai a kiegészítéssel 

egyhangúlag elfogadták. 

 

 

Napirendi pontok megtárgyalása következett. 
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1. napirendi pont: Tájékoztató az előző elnökégi ülést követő időszakról és az előttünk álló 

feladatokról. 

 

Elnök: tájékoztatójában kiemelte, hogy az MTSZ alapvető célja a működőképesség 

megőrzése és fejlesztése volt. Elmondta, hogy szép számmal indultak főleg az ÖTE-k a 

pályázatokon úgy, mint EU források, Magyar Falu Program, NEA, Modern Városok Program, 

így kb. 2 milliárd forint értékű fejlesztésre nyílt lehetőség az állami támogatáson kívül. Az 

eddigi javaslataink és a kezdeményezések ellenére az MTSZ és ÖTE-k állami támogatásának 

megemeltetése nem sikerült, amelynek okát nem tudjuk, de az elmondható, hogy legalább az 

önkormányzati tűzoltóságok támogatása megemelésre került, de amit még nem lehet tudni, 

hogy a minimálbér kompenzációja mikor fog megvalósulni, illetve az infláció kapcsán a 

költségnövekedés miatti támogatás emelése sem realizálódott még. 

Ezt majd a jövő évi költségvetés elfogadása fogja megmutatni, valamint az ez évi támogatás 

kiegészítést még szeretnénk elérni. 

A MTSZ támogatása ez évben a Miniszterelnökség segítségével emelkedett, aminek még a 

pontos felhasználása a jövő évi normatíva emelés függvénye. Nagy szükség lenne a 

normatívába történő beépítésre, hogy ne álljon meg az eddigi fejlődés, amihez még szükség 

van a korábban kitűzött célok megvalósítására, mint köztestületté válás, intézményi és 

szervezeti fejlesztés. 

Elmondta, hogy a normál – pl. vegetációs tüzek – beavatkozásokon kívül igencsak 

megemelkedett az ÖTE-k és a megyei szövetségeknek a munkája a háború miatti menekültek 

részére történő adományok gyűjtésében is, kivették a részüket mind a kezdeményezési és a 

végrehajtási feladatok terén egyaránt. Külön kiemelte Kelemen alelnök úr munkáját, 

kezdeményezését az adományok szállítása és összegyűjtése, átadása terén egyaránt. De több 

egyesület – pl. KÖTÉL – Kárpátaljára ki is vitt adományt a körzet ellátása és segítése 

céljából. Sajnos ez a helyzet még nem normalizálódott, így további segítségre vélhetően még 

szükség lesz. A logisztikai előkészítés azért is fontos, mert nagyon sok kérés érkezett akár 

élelmiszer, de legfőképp szakfelszerelések átadására, adományozására is, illetve az igény 

folyamatosan érkezik a kárpátaljai magyarlakta területekről. 

Szólt a közeljövőben, illetve az ez évben tervezett rendezvényekről, pl. az emlékhely avatás 

jelenlegi helyzetéről és előre láthatóan május 7-ei felavatásáról. Ennek a forrását a BGA által 

a tűzoltó zenekari fesztivál költségvetéséből fennmaradó összegből tudtuk megteremteni. 

A jövő évi költségvetés támogatásemelésre több fórumon tett lépéseket. A VOLÁN-tól tavaly 

év végén kapott üzemanyagkártya támogatás is hozzájárul a megnövekedett költségek 

finanszírozásához. 

A Philip Morris cég a füstjelző berendezések teszteléséhez adott oly módon támogatást, hogy 

a felszerelt füstérzékelőkről a használat kapcsán monitoringozásra kerüljön sor, egy év 

távlatában, amelyet Heizler György úr és a KÖTÉL Egyesület koordinációjában kerül 

megvalósításra. A cél a füstmentes jövő megteremtése, amihez a szakmai előkészítő munka 

megkezdődött. 

 

Megkérdezte, hogy van-e kérdés az eddig elhangzottakhoz. 

  

A beszámolót követően más hozzászólás, kiegészítés nem érkezett. 

 

 

2. napirendi pont: A 2021. évi gazdálkodási beszámoló és a közhasznúsági melléklet 

megtárgyalása, illetve elfogadása, valamint annak a küldöttgyűlés elé terjesztésre javaslása; 

 

Elnök: A gazdálkodási beszámoló és a közhasznúsági melléklet megtárgyalása és annak 

elfogadásához előzetesen a FB részére állásfoglalásra, majd az elnökség részére is írásban 

meg lett küldve a szükséges dokumentáció.  
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Felkérte a gazdasági vezetőt tájékoztatásra. 

 

Gazdasági vezető: ismertette az eddigi finanszírozott tevékenységeket, jelezte, hogy 

valamennyi kötelezettségünknek időben eleget tettünk, elmaradás nincs, az állami támogatás 

2021. évi beszámolóját az OKF-re határidőre benyújtottuk, általuk elfogadásra és már a BM 

felé megküldésre került, így annak ellenőrzése folyamatban van. A korábbi években kapott, a 

rendezvényeink megvalósítása érdekében a tavalyra átütemezett egyéb – kivéve az emlékhely 

megvalósítására fennmaradt összeg – támogatással is elszámoltunk. 

 

Az elnök által is említettek szerint a munka és költségvetési terv szerint történik. Jelezte, hogy 

a feladatokhoz, habár az árak igen nagymértékben emelkedtek, a fedezet a rendelkezésünkre 

áll. Ennek tényét tartalmazza a főkönyv és a közhasznúsági melléklet, valamint azt a szakmai 

beszámolóban is jeleztük. A beszámolóban és a közhasznúsági mellékletben is jól látható a 

meglévő pénzeszköz, az időbeni elhatárolás ténye.  

 

Elnök: hozzátette, hogy az irodabútorok megvétele és egyéb költségek növekedése meg fogja 

erősen növelni a MTSZ kiadásait. 

 

Elnök: jelezte, hogy a FB elnök az ülésen részt venni nem tud, de írásban az elnökségnek 

elfogadásra javasolta a beszámolót és közhasznúsági mellékletet. 

 

Elnök: megkérdezte, hogy van-e kérdés, illetve, hogy a megküldött dokumentációban az 

elhangzottakkal egyezően kapták-e meg az Elnökség tagjai a tájékoztatást? 

 

Az Elnökség egyhangúlag jelezte, hogy a beszámolóban és a közhasznúsági mellékletben 

foglaltakkal egyetért, azt elfogadja. 

 

További kérdés, javaslat nem hangzott el. 

 

Az Elnökség tagjai az előzetesen megküldött beszámoló és közhasznúsági melléklet, valamint 

a FB által online módon megküldött elfogadó javaslat alapján, az alábbi határozatot 

meghozták. 

 

1/2022. (04.20.) elnökségi határozat: 

 

Az elnökség a MTSZ 2021. évi gazdálkodási beszámolóját és a közhasznúsági mellékletet 

elfogadta azt a küldöttgyűlés elé elfogadásra (7 igen, 0 nem, 0 tartózkodással) javasolja. 

 

 

3. napirendi pont: Alapszabály módosítási javaslat az elnök tartós akadályoztatása esetén a 

helyettesítésről; 

 

Elnök: elmondta, hogy Dr. Hegedűs György ügyvéd úr az Alapszabály módosítását 

elkészítette, azt megkapta az elnökség és ahhoz további kiegészítő javaslat nem érkezett. 

 

Az Elnökség tagjai az előzetesen megküldött javaslat alapján, az alábbi határozatot 

meghozták. 

 

2/2022. (04.20.) elnökségi határozat: 

 

Az elnökség az Alapszabályának módosítását és azt a küldöttgyűlés elé elfogadásra (7 igen, 

0 nem, 0 tartózkodással) elfogadta. 
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Elnök: ebben a napirendi pontban kívánja megemlíteni, hogy törvénymódosítási javaslat 

került megküldésre a gépjármű súlyadóról, amelyet Dr. Hegedűs György készített és 

megküldte az ehhez elkészített javaslatot, amely még csak javaslat.  

 

Ezzel a témakörrel kapcsolatban az elnökség elmondta véleményét, javaslatot tett a polgári 

védelem ebben a tervezetben szakmai okok miatt ne szerepeljen, és a további szakmai 

egyeztetéssel egyetért a törvényjavaslat további előkészítéséről. 

 

Kelemen Zsolt: ehhez további információt adott, – a pályázatokkal kapcsolatban a mobilitási 

pályázatoknál a közös lobby jelentőségét megemlítve a polgárőrséggel – hiszen lényegesen 

nagyobb az érdekérvényesítési lehetőség. 

 

Nagy Sándor: tudomása szerint a NAV is a tűzoltó gépjárművek járműadójának 

mentességének megítélésén dolgozik, hiszen tudják annak közhasznúságát. 

 

A napirendi ponthoz további javaslat nem érkezett, az lezárásra került. 

 

 

4. napirendi pont: Tájékoztató a CTIF tűzoltó olimpián (Celje) történő képviseletünkről; 

 

Elnök: röviden ismertette az anyagi kérdéseket, amelyekről már volt szó. A szükséges 

szervezési lépések már részben tavaly megtörténtek, a nevezési díjat a BM OKF GEK-en 

keresztül menne. A továbbiakra felkérte Schäffer László bizottságvezetőt a tájékoztatás 

megtartására. 

 

Schäffer László: elmondta, hogy a versenyre a nevezés megtörtént. A felkészítés 

folyamatban van, a regisztrációt május 31-ig kell megtenni. A MTSZ 4 delegált csapatán túl 

még 5 csapat önköltséges alapon fog nevezni, ennek alapján 10 csapat fog ezen a versenyen 

részt venni. Celjében ill. Laskó településen volt a CTIF Ifjúsági Bizottsági ülés, amelyen belül 

meg tudták nézni a pályát, szállás lehetőséget, további információt adva a verseny 

helyszínéről, az edzési lehetőségekről. A logisztikát a szervezők fogják biztosítani. A nyitó és 

záróünnepség stadionban lesz.  

Az ifjúsági versenycsapatok már tájékoztatva voltak a verseny feltételeiről. A Kapocs Kupán 

lesz a felnőtt csapatok tájékoztatása. 

 

Elnök: az autóbuszt kint tartjuk a csapatokkal, a további szervezést folytatjuk. 

 

Ehhez a napirendi ponthoz további kérdés nem volt, lezárásra került. 

 

 

5. napirendi pont: Egyebek 

 

Elnök: megköszönte a kommunikáció kapcsán a honlap és a facebook oldal folyamatos 

naprakészségét. Jelezte, hogy Gróf Széchenyi Ödön születésnapja alkalmával egy török 

nyelven íródott életrajzi kiadvány fordítását beterveztük, illetve annak kiadását a későbbi 

feltételektől függően elősegítjük.  

 

Elnök: Kelemen alelnök urat kérte fel a pályázatok ismertetésére. 

 

Kelemen Zsolt: BAZ, Győr, Hajdú-Biharnak van az Interreg pályázaton belül már kisbusza, 

egyeztetés zajlik a több határos közös pályázatokban való indulás érdekében, a szlovák 

magyar mintára. 

Több megye jelezte szándékát a pályázatokban való részvételre. 
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Röviden ismertette az eddigi egyeztetéseket, amely alapján 5 biztosan, de további megyék is 

be tudnának ebbe a 7 éves uniós ciklusban kiírt pályázatokba kapcsolódni. 

 

Remélhetőleg ezekben a pályázatokban egyre több megye be tud kapcsolódni, pl. árvizes 

gyakorlatba, gépjármű pályázatokba, de egyre több kiírás van, amelyek egy részét pl. a külügy 

kezdeményezi.  

Egyre jobb megoldásnak bizonyul a helyben való kezdeményezés és megvalósítás a 

költségkímélés és a koordináció szempontjából is. 

 

Az a tapasztalata, hogy a jelenlegi adományok helyszínre juttatása kapcsán van némi 

anomália a segélyszervezetek és az ÖTE-k általi tevékenység kommunikációjában. 

 

Elnök: Kelemen urat kérte, hogy rövid összefoglalót készítsen az eddigi pályázati 

eredményekről, illetve a kapcsolódó munkákról, amit a küldöttgyűlésnek is megküldene. 

 

Röviden ismertette a lakiteleki ünnepség és küldöttgyűlés menetét, ami május 06-án 

Lakiteleken – a tavalyihoz hasonlóan – előtte az ünnepséggel tartanánk, ahol az odaítélt 

elismeréseket is átadnánk. 

 

Udvardi Sándor: Az Interschutz-ra elkezdtek szervezni résztvevőket, amihez maradt még 

hely, amelyet felajánl az érdeklődőknek a kapcsolódó költségek vállalásával. 

Ismertette a programot, az indulást, érkezést, amelyhez ezen a héten kér jelentkezést leadni 

felé. 

 

Elnök: ehhez javasolta már korábban egy tudósítással egybekötött pár fő részvételét, akik 

vállalják az összefoglaló készítését és annak a honlapon, mint tájékoztató megjelentetését, 

amelyet Heizler György úr koordinál. 

 

Elnök: megköszönte a hatékony munkát, 12.15-kor lezárta az ülést. 

 

Kmf. 

 


